



الجمهورية العربية السورية
Syrian Arab Republic

Statement by

H.E Ambassador Milad ATIEH

Permanent Representative of Syrian Arab Republic

To the OPCW

**Subitem 7(e): Addressing the Threat from Chemical
Weapons Use - Concerning the Russian Federation**

5-8 March 2024

Please Check Against Delivery

We have followed the statements of the States Parties on this subject, and unfortunately they all direct false accusations against Russia, just as in the Syrian case. My delegation would like to point out the following facts:

Firstly: Western countries are working to direct the same false accusations against Russia, which are the same accusations directed against Syria. Yesterday, we participated in a side event called by the Delegation of the Russian Federation to the Organisation inside of the OPCW building, attended by many State Parties. The Russian side presented documented information, all of which confirm the involvement of Ukrainian forces in fabricating incidents of the use of chemical weapons, as well as the actual use of these weapons against Russian forces and civilians in eastern Ukraine.

Western countries repeat unfounded accusations against Russia in a number of incidents, such as the Skripal and Navalny cases, and the alleged use of riot control agents as a chemical weapon in Ukraine.

Secondly: many countries raised the issue of Navalny's death in their statements. This issue is a Russian internal matter, and this issue must not be included in the deliberations of this Council at all, and it must not be part of the Organization's work.

Thirdly: we reaffirm that the Russian Federation is at the forefront of the States Parties to the Chemical Weapons Convention that have adhered to the provisions of the Convention, and one of the most committed to implementing the decisions of the policy-making organs of the Organization, and Russia's history confirms this well-established fact.

Fourthly: this approach followed by Western countries is a politicized approach which they have become accustomed to practicing, and its goal is to slander Russia. We have long suffered from this approach and we still suffer from it to this day.

Fifthly: We have not heard from Russia that it refused to cooperate with the countries that accused it at all. On the contrary, we find that Russia is working with all seriousness and transparency to uncover the truth.

I thank you and hope that this statement will be considered a document of the 105th session and published on the organization's external website and the Catalyst.



الجمهورية العربية السورية

Syrian Arab Republic

بيان

السفير ميلاد عطية

منظمة حظر الأسلحة الكيميائية المندوب الدائم لدى

رئيس وفد الجمهورية العربية السورية

أمام الدورة الخامسة بعد المائة للمجلس التنفيذي

البند الفرعي هـ/ من جدول الأعمال: التصدي للتهديد الناشئ عن

استخدام الأسلحة الكيميائية – روسيا

5-8 March 2024

الرجاء المراجعة أثناء الإلقاء

لقد تابعنا ما جاء في بيانات الدول الأطراف حول هذا الموضوع، للأسف جميعها توجّه اتهامات باطلة ضد روسيا، كما في الحالة السورية تماماً. ويود وفد بلادي الإشارة إلى الحقائق التالية:

أولاً- تعمل الدول الغربية على توجيه نفس الاتهامات الباطلة ضد روسيا، وهي ذات الاتهامات الموجهة ضد سورية. لقد شاركنا يوم أمس في حدث جانبي دعت إليه المندوبية الروسية الدائمة لدى المنظمة في مبنى المنظمة، حضرها العديد من وفود الدول الأطراف. لقد قدم الجانب الروسي خلاله معلومات موثقة تؤكد جميعها تورط القوات الأوكرانية بفرقة حوادث استخدام أسلحة كيميائية، وكذلك استخدام فعلي لتلك الأسلحة ضد القوات الروسية والمدنيين في شرق أوكرانيا.

وتكرر الدول الغربية اتهامات لا أساس لها ضد روسيا في عدد من الحوادث، مثل، قضيتي سكريبال ونافالني، والاستخدام المزعوم لعوامل مكافحة الشغب كسلاح كيميائي في أوكرانيا.

ثانياً- أثارت العديد من الدول في بياناتها مسألة وفاة نافالني. هذا الموضوع شأن داخلي روسي، ويجب عدم إقحام هذا الموضوع في مداولات هذا المجلس على الإطلاق، ويجب أن لا يكون جزءاً من عمل المنظمة.

ثالثاً- نُعيد التأكيد على أن الاتحاد الروسي هو في مقدمة الدول الأطراف في اتفاقية الأسلحة الكيميائية التي التزمت بأحكام الاتفاقية ومن أكثرها التزاماً بتنفيذ قرارات أجهزة صنع السياسات في المنظمة، وتاريخ روسيا يؤكد هذه الحقيقة الراسخة.

رابعاً- إن هذا النهج الذي تتبعه الدول الغربية هو نهج مُسيس اعتادت على ممارسته الدول الغربية، والهدف منه الإساءة إلى روسيا. لقد عانينا طويلاً من هذا النهج ولا نزال نعاني منه إلى غاية اليوم.

خامساً- لم نسمع من روسيا أنها رفضت التعاون مع الدول التي وجهت لها اتهامات على الإطلاق، بل على العكس، فإننا نجد أن روسيا تعمل بكل جدية وشفافية على كشف الحقيقة.

أشكركم وأرجو اعتبار هذا البيان وثيقة من وثائق الدورة الخامسة بعد المائة ونشره على الموقع الخارجي للمنظمة والكاتلست.